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مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران از معرفی 
۱۶ هــزار و ۵۰۰ واحد برای دریافت تســهیلات 
نوســازی به بانک خبر داد و تاکید کرد: شــرکت 
بازآفرینی شهری ایران در پروژه های مرتبط با شرکت 
بازآفرینی شهری به طور مستقیم و غیرمستقیم بیش 

از ۴۵ هزار واحد را در دست نوسازی دارد.
محمد آئینی درخصوص روند اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
و نوسازی سالانه ۱۵۰ هزار واحد در بافت فرسوده گفت: شرکت 
بازآفرینی شهری ایران در حوزه حمایت از نوسازی و تولید مسکن 
در محلات هدف بازآفرینی شهری در پروژه های مرتبط با شرکت 

بازآفرینی شهری به طور مستقیم و غیرمستقیم بیش از ۴۵ هزار 
واحد را در دست ساخت دارد.وی درخصوص پیشرفت فیزیکی 
واحدهای در حال نوســازی اظهار داشت: بیش از ۲۰ هزار واحد 
پیشرفت فیزیکی بالای ۹۰ درصد، ۵ هزار واحد پیشرفت فیزیکی 
بین ۶۰ تا ۹۰ درصد، یک هزار و ۵۰۰ واحد پیشرفت فیزیکی ۲۰ تا 

۴۰ درصد، و ۱۵ هزار واحد بین ۱۰ تا ۲۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارند.در مجموع میانگین پیشرفت فیزیکی پروژه های در دست 
اجرای بازآفرینی شهری در محلات هدف ۵۰ درصد است.آئینی 
با تاکید بر اینکه در دو ماه اخیر نوسازی محلات هدف بازآفرینی 
 شــهری روند رو به رشد و مناسبی داشــته است، تصریح داد: از 

۱۵ اســفند تاکنون که ســامانه و اعتبارات جدید برای نوسازی 
محلات هدف فراهم شده تاکنون بیش از ۱۶ هزار و ۵۰۰ واحد به 
بانک معرفی شده است و بر اساس گزارشی که از بانک اعلام شده 
بیش از ۱۱ هزار واحد به شعب بانک ها در سراسر کشور ارسال شده 

که در حال انعقاد قرارداد هستند.

معرفی 16 هزار و 500 واحد برای دریافت تسهیلات نوسازی در بافت های فرسوده

به گفته رئیس ســازمان برنامه و بودجه قرا رنیست قیمت نان 
افزایش یابد و همین قیمت های فعلــی ادامه دارد اما به زودی 

شیوه پرداخت یارانه نان تغییر می کند.
اظهارات مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور، آب پاکی را 
روی دستان عده ای افراد سودجود که به استقبال گرانی رفته بودند ریخت، آنجا 
کــه اعلام کرد افزایش قیمت آرد صنعتی ارتباطی به حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
ندارد و قیمت نان هم افزایش نمی یابد و آرد نانوایی ها همچنان با قیمت قبلی 

عرضه خواهد شد.
پس از تصمیم دولت مبنی بــر افزایش قیمت آرد صنفی و صنعتی، برخی 
آن را مقدمه ای برای حذف ارز ترجیحی یا ۴۲۰۰ تومانی دانســتند اما مسعود 
میرکاظمی، رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: جهت گیری این تصمیم ربطی 

به قیمت نان ندارد و آرد نانوایی همچنان با قیمت قبلی عرضه می شود.
مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور همچنین گفت: دولت 
در نظر دارد به جای اینکه به واســطه ها و دلال ها برســد، از طریق اصلاح 

قیمت ها یارانه مستقیم به مردم بدهد.
 رئیس سازمان برنامه و بودجه همچنین تاکید کرد که قیمت آرد نانوایی ثابت 
است و فعلا قرار نیســت افزایشی در این بخش داشته باشیم اما روش فعلی 

پرداخت یارانه به آرد نانوایی فسادزا است و قرار است تغییراتی در این زمینه داده 
شود.آنطور که میرکاظمی گفته قرار است یارانه آرد مستقیم به مردم و مصرف 

کننده پرداخت شود.
هر کیلو گندم وارداتی برای کشور حدود ۱3 هزار تومان تمام می شود اما کیلویی 

۶۵۰ تومان به نانواهای دولتی می دهد و این عامل فساد و قاچاق شده است.
فرمانده انتظامی کشــور اعلام کرد در سال ۱۴۰۰ به میزان 3۵۰ هزار تن آرد 
قاچاق کشف شده است که رشد ۲۰۰۰ درصدی نسبت به سال قبل داشته است.

وزیر راه و شهرســازی در جریان سفر به روسیه از گسترش 
همکاری های ایران با این کشــور در حوزه حمل و نقل خبر داد. 
رســتم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی در بدو ورود به مسکو، با 
اعلام گســترش همکاری های ایران و روسیه در حوزه حمل و 
نقل گفت:  خوشبختانه در مراودات روسیه و ایران طی چند هفته 
گذشته اتفاقات مهمی رخ داده و در سفر اخیر به روسیه جلسات 

متعددی پیش رو خواهیم داشت.

وی با بیان اینکه اولین جلسه در این سفر با وزیر حمل و نقل روسیه خواهد بود،  
اظهار داشت: در این جلسه در خصوص موضوعات مختلف از جمله بحث های 
حمل و نقلی به گفت وگو خواهیم نشست. وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه 
موضوع اینچه برون و گرمســار از جمله مواردی اســت که در گذشته مطرح و 
قردادهایی بین این دو کشور منعقد شده است،  تصریح کرد: همچنین بحث هایی در 
خصوص ترانزیت نیز می تواند در این سفر بین ایران و روسیه مورد توجه قرار گیرد. 
قاسمی به همکاری تهران و مسکو در طرح های مشترک ریلی اشاره و خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر روســیه از طریق دو خط ریلی در داخل ایران به بندر شهید 
رجایی چابهار در خلیج فارس متصل است؛ ضمن آنکه معاملات متقابلی بین ایران 
و روسیه در بحث صادرات و واردات و موضوع حمل و نقل وجود دارد که این مساله 
از دستورکار های مذاکرات خواهد بود.وی با اشاره به بحث گذرگاه ریلی شمال به 
جنوب در ایران،  ابراز داشت:  گذرگاه شمال به جنوب در دو نقطه ریل متصل است 
و می تواند بلافاصله از طریق اینچه برون به خلیج فارس متصل شود، همچنین از 
طریق جلفا و نخجوان نیز متصل هستیم که این موضوع را جزو مباحث مذاکرات 
قرار می دهیم.وزیر راه و شهرسازی به منظور توافق در زمینه پروژه های مختلف 
حمل و نقلی، ترانزیتی، فعال سازی کریدور حمل ونقل بین المللی شمال - جنوب 

و توسعه همکاری در بخش حمل ونقل هوایی، دریایی و ریلی وارد مسکو شد.

رئیس سازمان برنامه و بودجه: وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد؛

قیمت نان گران نمی شود گسترش همکاری ایران و روسیه در حوزه حمل و نقل

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
آماده راه اندازی بانک مردمی تعاون هستیم

معاون امــور تعاون وزارت تعــاون، کار و 
رفاه اجتماعی گفــت : آماده عملیاتی کردن 
زیرساخت ها برای راه اندازی بانک مردمی 

هستیم. 
مهدی مســکنی گفت: وجود ۵۰۰ میلیون حساب 
بانکی در کشور ثبت شده که هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان 
سپرده گذاری در ۶ میلیون حساب متعلق به اشخاص 
حقوقی دارد. به گفته وی، اعمال مالیات به ســود این 

سپرده گذاری ها از مصوبات مجلس در سال ۱۴۰۱ است. معاون امور تعاون وزارت کار گفت: 
پیش بینی می شود مالیات اخذ شده که در بودجه سال جاری هم آمده است، بین 3۰ تا ۵۰ هزار 
میلیارد تومان باشد.وی افزود: باید کاری کنیم که بخشی از منابع که بازار تزریق می شود در 

بخش تعاون سرمایه گذاری شود.

مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی:
 زیرساخت های بندری برای سفر به جام جهانی 

با خودروی شخصی فراهم است
مدیــرکل امــور دریایی ســازمان بنادر و 
دریانوردی ســازمان بنادر و دریانوردی با 
بیان اینکه بنادر جنوبی زیرساخت لازم برای 
سوار و پیاده کردن خودروها را دارند، تاکید 
کررد: امکان سفر به جام جهانی با استفاده از 
خودروی شخصی، نیازمند توافق بین مقامات 

مربوطه در دولت های ایران و قطر است.
حسین عباس نژاد با تشریح آخرین اقدامات انجام شده 

برای تسهیل در سفر شهروندان به کشور قطر چند ماه مانده به آغاز مسابقات جام جهانی ۲۰۲۲، 
گفت: برای انجام سفرهای دریایی به قطر در حال حاضر دو مبدا یکی بندر بوشهر و دیگری 
جزیره کیش انتخاب و برای آنها برنامه ریزی لازم انجام شــده است. ما به لحاظ زیرساخت 
شناوری مشکل خاصی نداریم؛ هم شناورهای تندرو داریم و هم شناورهای بزرگِ دارای کابین 
که البته در مورد اخیر، ما نیاز به یک بازه زمانی برای آماده سازی شناورها هستیم چرا که بعضی 

از آنها مدت زیادی است بلااستفاده بوده اند.
وی با بیان اینکه از حیث زیرساخت های بندری هم، ما بهسازی پایانه مسافری بندر بوشهر را در 
دست انجام داریم و حداکثر تا آخر مردادماه این فرایند به اتمام می رسد، اظهار داشت: البته ما سفر 
را منوط به آماده سازی بندر نکرده و نمی کنیم و هر زمان که شناورها آماده شوند، ما این آمادگی 
را داریم که به طرق مختلف از اسکله های بندری استفاده کنیم.مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر 
و دریانوردی ادامه داد: در مورد زیرساخت های مربوط به جزیره کیش هم پس از دیدار دوجانبه 
وزرای راه ایران و قطر، بررسی های فنی لازم صورت گرفت و با قول مسئولان سازمان مناطق 
آزاد مقرر است ظرف دو ماه آینده اسکله جزیره کیش را برای پهلوگیری ایمن و کامل شناورها 
و سوار و پیاده شدن خودروها آماده کنند.به گفته عباس نژاد، فارغ از بحث جام جهانی، برنامه ما 
برای ایجاد خط کشتیرانی با قطر و همچنین عمان سر جای خودش است و با قدرت در حال 
انجام است.وی با اشاره به مشکلاتی که در زمینه تامین سوخت شناورها وجود داشت و مالکین 
آنها باید سوخت را با نرخ منطقه و به صورت دلاری پرداخت کنند، تصریح کرد: ما به هیچ وجه 
مایل نیستیم که هزینه های مسافرت دریایی افزایش یابد و به همین خاطر نیاز بود که بخش 
عمده ای از سوخت این قبیل شناورها با کمک های یارانه ای دولت تامین شود که خوشبختانه با 
پیگیری های وزیر راه و شهرسازی و نیز وزیر گردشگری، آئین نامه ای در دولت به تصویب رسید 
که بر اساس آن، سوخت شناورها یارانه ای خواهد شد. البته لازمه اجرای این موضوع این است 

که سازوکارهای آن توسط سازمان بنادر و وزارت نفت تعیین شود که در دست انجام است.
مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی افزود: ما جلسه ای را بین مالکان شناورها و 
انجمن تورهای مســافرتی ترتیب دادیم با این هدف که در مواردی از قبیل تنظیم تورهای 

مسافری، نوع سفرها، شرایط و همچنین نرخ سفرها، با یکدیگر به توافق برسند.
عباس نژاد درباره احتمال فراهم شدن زمینه با خودروی شخصی به کشور قطر با استفاده از 
ظرفیت بنادر و همچنین شناورهای بزرگ و دارای کابین نیز خاطرنشان کرد: زیرساخت لازم در 
این زمینه وجود دارد، اما عملی شدن این موضوع نیازمند کاپیتاژ خودرو است که منوط به حصول 
توافقات دیگری بین دولت های ایران و قطر است که البته مذاکرات مربوط به آن، در حال انجام 
است.وی در توضیح برخی خبرها پیرامون ارائه تسهیلات از سوی سازمان بنادر به متقاضیان 
خرید کشتی های جام جهانی، ابراز داشت: واقعیت این است وقتی یک کشتی می خواهد در یک 
منطقه فعالیت کند، نیازمند این است که بازار آن در منطقه وجود داشته باشد و انجام این کار 
صرفه  اقتصادی برایش داشته باشد. اما اینکه ما به هر شکلی خطوط مسافری ایمن خودمان 
را ارتقا و افزایش بدهیم، جزو اهدافمان اســت.به گفته مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و 
دریانوردی، در مورد شناورهای مسافری تا جایی که منابع وجوه اداره شده ما امکانش را می دهد، 
برای ساخت شناورهای مسافری در کشور تسهیلاتی را به متقاضیان ارائه می کنیم که بسته به 
اولویت هایی که وجود دارد، تا ۸۰ درصد و بعضی تا یارانه ۱۰۰ درصدی هم امکان پرداخت دارد.
عباس نژاد از برنامه های این سازمان برای تسهیل در سفرهای گردشگری از جمله با کشتی 
کروز خبر داد و بیان کرد: مشکل اصلی تردد کشتی، سوخت بود که با پیگیری هایی که صورت 
گرفت، آئین نامه ای تدوین شــد و ان شاءالله هر چه سریع تر این موضوع وارد چرخه عملیاتی 

خواهد شد.

اینفوگراف

اخیرا خبری مبنی بر صادرات روزانه بیش از ۷۰۰ کانتینر 
هندوانه از ایران به ترکیه منتشــر شــد؛ خبری که با 
واکنش های متعددی روبرو بود، چراکه ایران در شرایط 
بحران آب قرار دارد و صادرات هندوانه درواقع صادرات 

آب به حساب می آید.
بر اســاس شــاخص های بین المللی اگر بیش از ۴۰ درصد از آب 
تجدیدپذیر مصرف شود تنش آبی ایجاد می شود و این در حالی است 
که  در بعضی از مناطق کشــور در حال مصرف بیش از ۱۰۰ درصد 
از آب تجدیدپذیر هستیم. یعنی ما سالی حدود ۵.۵ میلیارد بیش از آن 
مقداری که ســفره آب زیرزمینی تغذیه می شود برداشت می کنیم و 
این سبب شده چیزی حدود ۱3۶ میلیارد مترمکعب کسری مخزن در 

سفره های آب زیرزمینی داشته باشیم.
ایران در در منطقه ای خشک و نیمه خشک قرار گرفته که متوسط 
بارندگی آن به ۲۵۰ میلیمتر در سال نیز نمی رسد و به همین دلیل  در 
بخش های زیادی از کشور دچار کم آبی هستیم. در این بین در حال 
حاضر ۹۰ درصد از منابع آبی در بخش کشــاورزی استفاده می شود 
که اگر بتوانیم ۱۰ درصد از آب کشاورزی را صرفه جویی کنیم حدود 
۹ میلیارد مترمکعب آب ذخیره می شود و خیلی از مشکلات در زمینه 

تأمین منابع آبی برطرف خواهد شد.
اما نه تنها تدبیری برای این مســاله صورت نمی گیرد بلکه شاهد 
صادرات محصولات آب بر کشاورزی همچون هندوانه نیز هستیم. 
آنطورکه قاســم تقی زاده خامسی معاون سابق وزیر نیرو در صفحه 
اینستاگرام خود نوشته برای تولید هر کیلوگرم هندوانه بطور متوسط 
3۵۰ لیتر آب مصرف می شود و قیمت تمام شده هر لیتر آب در کشور 

حدود ۷۰۰ تومان است.
به گفته وی کشوری که دچار خشکسالی بوده و بیش از ۵۰ درصد 
سدهای آن خالی از آب بوده و سرانه آب آن به کمتر از ۱۱۰۰ مترمکعب 

رسیده است چرا باید آب را در قالب هندوانه و گوجه فرنگی و… به 
ترکیه صادر کند که سرانه آب بالای ۱۷۰۰ مترمکعب دارد؟

خامسی نوشت: خرداد سال ۹۹ را یادآور می شوم که ترکیه با افزایش 
تعرفه واردات باعث فاسد شدن ۱۰ هزار تن هندوانه کشاورزان ایرانی 
در مرز بازرگان شد. ترکیه بعد از چین دومین صادرکننده هندوانه در 

جهان است!
صحبت های تامل برانگیز معاون سابق وزیر نیرو این مساله را در 
ذهن متبلور می کند که ارزش واقعی آب در کشــور شناخته نشده و 

آنطور که باید برای حفظ این مایه حیات تلاش نمی شود.
داریوش مختاری، کارشناس ارشد حوزه مدیریت منابع آبی در این 
رابطه گفت: بیش از ۹۹ درصد هر کیلوگرم هندوانه و انواع طالبی  و 
محصولات جالیزی، را آب تشکیل داده است و ماده خشک آن کمتر 
از یک درصد وزن آن اســت. این یک خطای کارشناســی بوده که 
محصول هندوانه را جزو محصولات آب بر زراعی قلمداد می کنند. 
محصول هندوانه جزو محصولات زراعی کم آب بر است و کشت هر 
هکتار این محصول به کمتر از ۲ تا 3 ماه به آب نیاز دارد و با مصرف 
آب در حدود ۲ تا 3 هزار متر مکعب، از  تناژ تولید ۷۰ تا ۱۰۰ تن در 

هر هکتار برخوردار است.
به گفته وی بازدهی هر متر مکعب آب برای مصرف هر متر مکعب 
آب مصرفی این محصول حدود ۲۵۰ تا حداکثر ۵۰۰ لیتر اســت. به 
واقــع عمده آبی که در مرحله آبیــاری مصرف می کند در میوه آن 
ذخیره می شــود و تبخیر و تعرق برگ این گیاه اندک است. این در 
حالی است که آب مصرفی هر کیلوگرم محصولات گندم و جو بیش 
از ۱۵۰۰ لیتر است. چنانچه  محصول هندوانه، بازار داخلی و صادراتی 
خوبی داشته باشد بازده ریالی هر متر مکعب آب مصرفی هندوانه نیز 
از بقیه محصولات زراعی و باغی مرکبات پیشی می گیرد. به طور 
نسبی تولید محصول هندوانه در مقایسه با محصول گندم، خرما و 

محصولات باغی مرکبات و انار و بسیاری از محصولات باغی و زراعی 
دیگر، آب کمتری مصرف می کند.

این کارشناس ارشد حوزه مدیریت منابع آبی ادامه داد: با این حال 
آیا صادرات هندوانه اقدامی منطقی است؟ پاسخ ساده و منفی است. 
صادرات هندوانه یا هر محصول کشاورزی که با منابع آب چاه تولید 
می شود، کاملا غیر منطقی است. با این حال، چنانچه بتوان همانند 
بســیاری از محصولات صیفی، تولید گلخانه ای هندوانه داشــت، 

صادرات آن منطقی و پر بازده است.
مختاری با بیان اینکه کشور ایران به طور عمده در تولید محصولات 
انواع ارقام خرما و خشکبار و برخی ادویه جات از جمله پسته، انجیر و 
زعفران دارای مزیت است، گفت:  تولید محصول انار برخی مناطق 
همانند انار ساوه و یا نی ریز فارس که با آب قنات آبیاری می شوند 
قابل دفاع است. همچنین تولید خرما در نوار جنوبی بوشهر و خوزستان 
با آب سطحی یا آب قنات های کهن قابل دفاع بوده و تولید انجیر به 
طور عمده در اراضی کوهستانی در بزرگترین انجیرستان دیم جهان 

یعنی منطقه استهبان فارس نیز  منطقی است.
وی افزود: زعفران سرایان و قائنات در خراسان جنوبی شهرت جهانی 
دارد. در این میان هرگز نمی توان از تولید یا صادرات محصول هندوانه 

یا هر محصول دیگری که به ویژه در مناطقی از اســتان فارس یا 
هرمــزگان و جیرفت با آب چاه تولید می شــود دفــاع کرد. عمده 
محصولات آب بر باید به محیط گلخانه های الکترونیک منتقل شود. 
در این رابطه، حذف پروانه های چاه و جایگزینی اراضی توسعه یافته با 

کشت های گلخانه ای یک الزام است.
این کارشناس ارشــد حوزه مدیریت منابع آبی با بیان اینکه لازم 
است دقت شود کشت سنتی محصول گندم در برخی مناطق همانند 
۵۰ هزار هکتار اراضی جلگه ای دشت کربال در مرودشت فارس قابل 
دفاع اســت، اظهار کرد: این منطقه یکی از ستون های تامین پایدار 
گندم کشور با آب سطحی رود کر برای قرن های پیاپی بوده است. 
حفظ و باز زنده سازی قنات فداغ لارستان در کنار اینکه یک کلاس 
درس بزرگ مهندسی آب است امری مهم به حساب می آید که امکان 
کشت محدود و پایدار یا تامین آب یک گستره گلخانه ای را فراهم 

می کند.
به گفته وی به طور کلی، نسخه واحد در پهنه جغرافیای کشور نداریم 
بلکه حدود یک میلیون و ۲۰۰ هزار هکتار امکان کشت در فضای باز 
در جغرافیای ایران برای قرن ها فراهم بوده است. برای جبران کمبود 
مواد غذایی کشور لازم است دوباره این مناطق شناسایی و حفظ شوند 
و حتی برای توسعه صادرات کشــاورزی می توان با الگوبرداری از 
صنعت گلخانه ای کشور هلند و با حدود ۵ تا ۱۰ میلیارد متر مکعب آب 
در تراز جمعیت چند صد میلیونی کشور یا بازارهای هدف اقدام به تولید 

پایدار محصولات کشاورزی کرد.
به گفته مختاری، دانش گلخانه های الکترونیک سال هاســت در 
پارک علم و فناوری تهران فراهم شده و نیازمند تامین و حمایت های 
مالی گسترده برای اجرایی شدن در مناطق مختلف به ویژه مناطق 
معتدل کشور است. یادمان باشد ما بحران منابع آب نداریم بلکه بحران 

مدیریت منابع آب داریم.

یک مقام آگاه گفــت: پیش زمینه ثبت نام برای یارانه 
معیشتی به روزرسانی سامانه پایگاه رفاه ایرانیان است. 
یک مقام آگاه در وزارت رفاه اجتماعی گفت: مهمترین 
پیش زمینه برای ثبت نام مــردم و اعتراض به یارانه 
معیشتی این است که اطلاعات موجود در پایگاه رفاه 

ایرانیان به روز شود.
وی همچنین گفت:  متأســفانه از سال ۱3۹۹ تاکنون اطلاعات 
پایــگاه جامع رفاه ایرانیان به روز نشــده در حالی که در وضعیت 
معیشت و رفاه بســیاری از خانوارها تغییراتی روی داده به عنوان 
مثال بســیاری از خانوارها در این مدت سرپرست خود را از دست 
داده و یا در ایام کرونا بســیاری از سرپرستان خانوار شغل خود را 
از دست داده اند بنابراین وضعیت رفاهی آنها تغییر کرده است، اما 
اطلاعات موجود در پایگاه رفاه ایرانیان همچنان از سال ۹۹ به بعد 

به روزرسانی نشده است.
این مقام آگاه همچنین با اشــاره به تکلیف قانون بودجه مبنی 
بر شناســایی افراد پر درآمد و حذف آنها از یارانه گفت:  مهمترین 
پیش زمینه برای شناسایی افراد غیر نیازمند این است که اطلاعات 

پایگاه رفاه ایرانیان روزآمد شــود. در حالی که اطلاعات آن روزآمد 
نشده است در عین حال برخی مقامات دولتی می گویند ظرف دو 
سه ماه آینده می خواهند عده ای از افراد پردرآمد را از یارانه ها حذف 

کنند.
وی گفت: بر اساس تبصره ۱۴ قانون بودجه باید افراد پردرآمد از 
یارانه حذف شوند اما نبود اطلاعات به روز باعث شده است که این 

امکان فراهم نشود.
این مقام آگاه با بیان اینکه اگر کسی از دریافت یارانه ماهانه حذف 
شود، دیگر امکان دریافت یارانه معیشتی و سایر یارانه های دولت را 
نخواهد داشت،  گفت: همچنین کسانی که سهام عدالت هم ندارند 
بدون حضور در یارانه ماهانه نمی توانند از یارانه های دولت استفاده 

کنند.
وی گفت: در ســال ۹۲ که اعلام شد کسانی که نیازمند یارانه 

هستند ثبت نام کنند متأسفانه آن موقع هم سامانه ها به خوبی کار 
نمی کرد و حدود ۲.۵ میلیون نفر جامانده از یارانه ماهانه هستند که 
اکثراً افراد مستحق هســتند و چون این افراد یارانه نقدی ماهانه 

دریافت نمی کنند یارانه معیشتی هم نمی گیرند.
این مقام آگاه گفت: متأســفانه در طی ۸ ســال گذشته سامانه 
اعتراض و درخواســت برای یارانه ها بســته شده و کسانی که به 
ناحق حذف شــده اند، امکان اعتراض و یا درخواست جدید ندارند 
از طرفی قانون هم گفته است افراد ثروتمند از دریافت یارانه باید 
 حذف شــوند، در حالی که سامانه های پایگاه رفاه ایرانیان روزآمد 

نشده است.
به گفته این مقام آگاه از ۵۰ منبع داده ای از سازمان های مختلف 
در ســامانه پایگاه رفاه ایرانیان حضور دارند اما مشکل این است 

اطلاعات اکثر این پایگاه ها به روزرسانی نشده است.

صادرات هندوانه در شرایط آبی فعلی چه توجیهی دارد؟

پیش شرط ثبت نام جاماندگان یارانه به روزرسانی »سامانه رفاه ایرانیان« است

وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: کمیته ای 
ویژه بــرای وضعیت رفاه زنان و امنیت شــغلی 
کارگران تشکیل شود تا موارد مختلف مورد بررسی 

و کار کارشناسی قرار گیرد.
حجت الله عبدالملکی در آیین تجلیل از بانوان کارگر اظهار 
داشت: این کمیته ها با حضور نخبگان، تشکل های کارگری 
و متخصصان برای بررســی موضوعات ویژه زنان کارگر در 
موضوعات مربوط به مساله فرهنگی، رفاهی و مهدهای کودک 
تشکیل شود تا اگر نیاز به قانوان و لایحه یا مصوبه هیات وزیران 

بود، پیگیری کنیم.
وی افــزود: مباحثی در موضوع حقوق و پرداخت حقوق زنان 
کارگر است که ساده حل می شود به گونه ای که در هفته های 
اول کار در وزارتخانه متوجه شدم که حقوق دوران بارداری بعد از 
مدت زمان مرخصی پرداخت می شود در همین زمینه درخواست 

کردیم تا اصلاح و به صورت ماهانه پرداخت شود.
وزیر کار بیان داشت: غیر از حقوق اول دوران بارداری که ۲ ماه 
طول می کشد به خاطر فرایندهای ثبت نام، از سایر ماه ها به 

صورت ماهانه حقوق پرداخت می شود.
وی با اشاره به اینکه بعضی از آیین نامه ها و مواد قانونی نیاز 
بــه اصلاح و آیین نامه های جدید در حوزه کارگری زنان دارد 
گفت: دســتورالعمل مربوط به مشاغل زیان آور زنان 3۰ سال 

پیش تصویب و اجرایی شده است که باید موادی اصلاح شود.
عبدالملکی بیان داشت: با حضور تشکل ها ظرف ۲ ماه آینده 
همه جوانب کار دیده و عملیاتی شود تا از این طریق مصوبه ها 
را پیگیری کنیم ضمن اینکه باید مواد قانونی به لحاظ بودجه ای 

در نظر گرفته شود.
وی بر تشــکیل کمیته کاری در خصوص امنیت شــغلی و 
بهره وری تولید تاکید کــرد و گفت: نخبگان جریان کاری و 
متخصصان حقوقی در این زمینه چاره اندیشه  کنند تا منجر 

به امنیت شغلی و ارتقای بهره وری تولید شود.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اضافه کرد: موارد مختلف در 
محور ایمنی، سلامت بهداشت و محیط کار است که باید به آن 
ویژه رسیدگی شود چراکه کارگران مهمترین عامل نیروی کار 
هستند اما گاهی کارفرمایان حواسشان نیست که از نیروی کار 

مراقب کنند نیروی کار ماهر و ارزشمند اگر دچار مشکل شود، 
تولید نیز ضربه می بیند. وی خاطرنشان کرد: رعایت حقوق زنان 
کارگر نیز به صورت ویژه تر مورد بررسی قرار گیرد تا اگر نقصی 

وجود دارد، برطرف شود.
عبدالملکی با اشاره به اینکه مساله امنیت شغلی کارگران مورد 
تاکید رئیس جمهوری است گفت: آیت الله رئیسی در جشنواره 
تقدیر از کارگران دستور دادند که به این موضوع و قراردادهای 
ســفید و یا کوتاه مدت کارگران که نوشته می شود، رسیدگی 
شود ضمن اینکه رهبری نیز در این خصوص صحبت کردند 
اما در گذشته، در این زمینه کار ارزشمندی صورت نگرفته است.
وی افزود: بازرســان باید امسال یک برنامه جدی و جدیدی 
برای بازرسی از فضای کار داشته باشند امسال به صورت ویژه تر 

مباحث حوزه کارگری مورد بررسی قرار می گیرد.
 وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به دیدار رئیس جمهور در 

ملاقات با کارگران اشــاره کرد و گفت: آیت الله رئیســی در 
خصوص حقوق های عقب افتاده تاکید کردند، انتظار قاطع این 

است که حقوق کارگران عقب نیافتد.
وی بیان داشــت: ما در وزارت کار به عنوان اجتماعی ترین 
وزارت کشور چهار محور از عرصه های زندگی مردم را پیگیر 
می کنیم که شامل کار )کمیت و کیفیت اشتغال کار(، آتیه )نظام 
بازنشستگی و تامین اجتماعی(، رفاه )با تاکید بر رفع فقر در سطح 
مطلق و نسبی و خدمات رسانی به گروه های خاص( و مدیریت 

صندوق های بازنشستگی را دنبال می کنیم.
وزیر کار از وجود ۱۵ میلیون نفر بیمه شده در تامین اجتماعی 
خبر داد و گفت: این افراد با خانواده هایشان بیش از ۴۵ میلیون 
نفر را تشکیل می دهند که با کارگران غیر رسمی و بیمه نشده، 
نیمی از جامعه را تشکیل می دهند از این رو توجه کردن به مقوله 
کارگری یعنی نگاه کردن به بیش از نیمی از جمعیت کشــور 

اســت.وی افزود: بنده به عنوان خادم و وکیل جامعه کارگری 
هستم تا موضوع کارگری در کنار سایر اقشار در دولت و مجلس 
پیگیری کنیم. کارگری از سنخ اکثریت مردم است و این جامعه 
توجه ویژه ای نیاز دارند ضمن اینکه گاهی به تصمیم های حوزه 
کارگری ایراد گرفته می شود که شاید بار تورمی داشته باشد، در 

حالی که این صحبت غلط است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: اگر توانسته باشیم 
رفاه بیش از نیمی از کشورمان را ۵۰ درصد افزایش دهیم اگر 
القای ۴ تا ۵ درصد تورم نیز صورت بگیرد، در مقابل رفاه بیش 
از ۵۰ درصدی این هزینه قابل قبولی است که مهمترین جامعه 

مخاطب را جامعه کارگری می دانیم.
وی با بیان اینکه اتفاق های خوبی برای حوزه کار و تولید کشور 
رقم خورده است گفت: در هفته کارگر برنامه های خوبی برای 
این قشر داشته ایم و در آینده نزدیک خبرهای خوبی خواهیم 

داشت.عبدالملکی خاطر نشان کرد: برنامه ای به نام زنان کارگر 
برگزار شده اســت که درادبیات انقلاب اسلامی کارگر و زن 
مقدس است وقتی این دو با هم تلفیق می شوند ارزش مضاعف 
ایجاد می شود ضمن اینکه در اهمیت کارگر خیلی صحبت شده 
و در زمان پیامبر تکریم های ویژه ای از سوی رسول خدا)ص( 

صورت گرفته است که دست کارگر را بوسیده است.
وی با اشاره به اهمیت اســلام و انقلاب اسلامی در تکریم 
جامعه کارگری گفت: نیروی کار به عنوان عامل تولید است در 
زمان انقلاب اسلامی نیز تاکیداتی امام راحل به جامعه کارگری 
داشــته اند و تعابیری که ایشان استفاده کرده اند اعجاب آمیز 
هستند به گونه ای که در جایی از کار به عنوان نور و یا وجود 
بیان کرده اند و کارگران را مسئول آبادانی زمین می دانند، رهبری 

نیز می فرماید کارگران ستون فقرات جامعه هستند.
وزیــر کار افزود: جایگاه کار و کارگری در دین اســلام قابل 
مقایسه با سایر مکاتب نیست، در نظام لیبرالیسم کارگر را به 
عنوان بهره کشی و به نفع سرمایه داری می دانندو حقوق کارگر 
مفهوم پیدا نمی کند و به عنوان سایر ابزار از آن استفاده می شود.
وی ابراز داشت: در اسلام و انقلاب اسلامی نگاه عالی و ممتاز 
به موضوع کارگر و زن وجود دارد تعابیر درســتی که رهبری و 
امام راحل به آن اشاره کرده اند در ادبیات دینی ما مطرح است، 
زنان ۲ مســئولیت بر عهده دارد که در حوزه خانواده و جامعه 
است و کسی نمی تواند این ۲ را نفی کند و یکی را به دیگری 
ترجیح دهد. وی به نقش زنان کارگر در بهره وری تولید پرداخت 
و گفت: کارفرمایان معدود و محدودی هستند که حقوق زنان 
کارگر را رعایت نمی کنند این در حالیست که کارفرمایان موظف 

به رعایت حقوق این قشر هستند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: زنان در نظم و انضباط 
کاری و وجدان کاری نسبت به مردان دارای دقت و امتیاز ویژه 
ای هستند. عنصر نظم و دقت و انضباط بسیار در بهره وری تولید 
موثر است همچنین در حوزه وجدان کاری، زنان در حوزه اداری 
و مفاسد اقتصادی سالم تر از مردان هستند در همین راستا قطعا 
کارفرمایان باید رعایت حق زن را در حوزه کاری به صورت ویژه 
تری دنبال کنند و به حقوق آنان در مساله مرخصی و پاداش ها 

توجه ویژه ای داشته باشند.

پایان قراردادهای سفید کارگری
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد؛


